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Protokół Nr LXIX/2023 z LXIX Sesji Rady Gminy Kawęczyn odbytej w dniu 28 września 

2023 roku w Urzędzie Gminy w godzinach od 09:30 do 11:42. 

 

W sesji udział wzięli radni i sołtysi Gminy Kawęczyn oraz zaproszeni goście – zgodnie z listami 

obecności stanowiącymi załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LXIX Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LXVIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości.  

6. Głosowanie nad uchwałami w sprawach:  

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023; 

b) zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn 

na lata 2023-2030; 

c) zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Turek o uznanie za ochronne 

lasów położonych w granicach administracyjnych gminy Kawęczyn; 

d) wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  przejęcie  umową użyczenia 

pomieszczeń znajdujących się w budynku stanowiącego własność 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Milejowie; 

e) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia na tymczasowe 

udostępnianie szamba znajdującego się na nieruchomości zabudowanej 

oznaczonej numerem geodezyjnym 114 w miejscowości Tokary 

Pierwsze; 

f) zgłoszenia sołectwa Leśnictwo do Programu „Wielkopolska Odnowa 

Wsi 2020+”; 

g) przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji dla 

Gminy Kawęczyn na lata 2024-2030; 

h) przyjęcia stanowiska Rady Gminy Kawęczyn dotyczącego reparacji, 

odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła                       

z powodu napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji. 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

8. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

9. Zapytania i wolne wnioski. 

10. Zamknięcie LXIX Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

 

Ad. 1.Otwarcie LXIX Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Otwarcia LXIX Sesji Rady Gminy Kawęczyn dokonał Piotr Gebler – Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn. Prowadzący powitał zebranych i stwierdził, że w sesji bierze udział 15-u 

radnych na stan 15-u co stanowi quorum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy 

Kawęczyn i można rozpocząć prawomocne obrady.  

 

Ad. 2.Uchwalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad. Prowadzący obrady poinformował, 

że został poproszony o dołączenie do porządku obrad podpunktu dotyczącego podjęcia uchwały 

w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/122/2009 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 27 lutego 2009 

r. w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznania 

nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz 

wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku 
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pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chciałby wprowadzić jeszcze jakieś zmiany do 

porządku obrad.  

 

Nikt nie wniósł o więcej zmian. 

 

Następnie Przewodniczący Piotr Gebler przeprowadził głosowanie nad wprowadzeniem do 

porządku obrad podpunktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

XXVI/122/2009 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 27 lutego 2009 r. w sprawie regulaminu 

określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznania nauczycielom dodatków: za 

wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki 

wypłacania innych składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy 

sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw 

jako podpunkt 6i). Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 
Wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego podpunktu dotyczącego podjęcia 
uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/122/2009 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 
27 lutego 2009 r. w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek i 
szczegółowe warunki przyznania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania 
innych składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy 
sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak 
, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , 
Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz 
Tyrakowski , Paweł Urbanek 
 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne, imienne nad przyjęciem 

porządku obrad z wprowadzoną zmianą.  

 

Głosowano w sprawie: 
Uchwalenie porządku obrad.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak 
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, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , 
Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz 
Tyrakowski , Paweł Urbanek  
 

Porządek obrad w brzmieniu jak wyżej został uchwalony. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z LXVIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Piotr Gebler – Przewodniczący Rady Gminy – zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi co do 

protokołu z LXVIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn VIII kadencji. Uwag nie było. Zaproponował, 

aby protokół przyjąć bez odczytywania, ponieważ był on wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Gminy oraz przesłany z materiałami na posiedzenie sesyjne i nie zgłoszono uwag do jego 

zapisów.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne imienne nad przyjęciem 

protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z LXVIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak 
, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , 
Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz 
Tyrakowski , Paweł Urbanek  
 

Protokół z LXVIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn został przyjęty bez odczytywania. 

 

Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radni nie wnosili interpelacji ani zapytań. 

 

Ad. 5. Wystąpienie zaproszonych gości: 

Nikt z zaproszonych gości nie zabrał głosu.  

 

Ad. 6. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023; 

Skarbnik Gminy Edyta Balcerzak poinformowała, że zmiany, które poddaje dzisiaj pod 

głosowanie były w większości omawiane na wspólnym komisji Rady Gminy Kawęczyn. Na 

początku omówiła stronę dochodową budżetu gminy. Pierwsza zmiana spowodowana jest 

pismem wojewody wielkopolskiego, gdzie dokonujemy zwiększenia dotacji w kwocie 1.500,00 

zł z przeznaczeniem na wypłacenie wynagrodzenia za sprawowanie opieki oraz obsługę 

zadania. Kolejna zmiana spowodowana pismem wojewody wielkopolskiego dotyczy 

zmniejszenia w wysokości 6.400,00 zł w ramach dostosowania środków do realizacji zadań                 

w zakresie gminnego ośrodka pomocy społecznej. Kolejne zwiększenie w kwocie 25.000,00 

przeznaczone zostanie na dofinansowanie zasiłków stałych, natomiast zwiększenie                                      

w wysokości 8.000,00 zł zostanie przeznaczone na pomoc materialną o charakterze socjalnym 
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dla uczniów. Kolejnym pismem wojewoda wielkopolski przeznacza kwotę 1439,21 zł na 

dofinansowanie opłacania składek na ubezpieczenie zdrowotne. Skarbnik Gminy powiedziała, 

że kolejne zwiększenie dotyczy uzupełnienia subwencji ogólnej w wysokości 1.852.284,00 zł, 

która ma być do zadysponowania w roku 2024. Krajowe Biuro Wyborcze zwiększa dotację                    

o kwotę 265 zł z przeznaczeniem na koszty przeprowadzenia referendum ogólnokrajowego                   

i konstytucyjnego, a kwotę w wysokości 8551 zł przeznacza na obsługę wyborów do Sejmu                      

i Senatu RP zarządzonych na dzień 15.10.2023r. Skarbnik E. Balcerzak przeszła do omówienia 

strony wydatkowej budżetu gminy. Poinformowała, że kwotę w wysokości 20.000,00 zł 

przeznacza się na realizację zadania remontu wiat przystankowych znajdujących się na terenie 

gminy Kawęczyn. Kolejne zwiększenie związane jest z budową sieci wodociągowej                               

w miejscowości Kowale Pańskie – Kolonia, na które przeznacza się kwotę 42.000,00 zł. 

Następnie omówiła zadanie remontu dachu na starszej części budynku Urzędu Gminy, na którą 

planuje się przeznaczyć kwotę 30.000,00 zł. Środki na to zadanie pochodzą ze środków na 

obsługę administracyjną urzędu gminy, m.in. z zakupów, szkoleń, itp. Kolejna zmiana 

spowodowana jest wnioskiem dyrektora szkoły podstawowej w Skarżynie na zadanie remontu 

4 kominów na dachu szkoły. Szacowana kwota remontu to 5.205, 41 zł. Następnie Skarbnik 

Gminy omówiła zmiany w ramach funduszu sołeckiego:  

1) Sołectwo Ciemień – sołectwo wprowadza nowe zadanie, jakim jest zakup cementu do 

montażu garażu - 469 zł i zakup materiałów do wyposażenia świetlicy wiejskiej – 

1.000,00 zł,  

2) Sołectwo Siedliska – sołectwo likwiduje zadanie zakupu materiałów do przygotowania 

poczęstunku w ramach zadania organizacji zawodów– 1912 zł, a środki przeznacza na 

zakup wyposażenia szkoły w Kowalach Pańskich – zwiększenie do kwoty 8912 zł; 

3) Sołectwo Kawęczyn – sołectwo przenosi środki w ramach zaplanowanych już zadań, tj. 

w ramach bieżącego utrzymania dróg z pracy sprzętu na zakup materiałów oraz  

przenosi kwotę w wysokości 95 zł z zakupu namiotu na kultywowanie tradycji regionu; 

4) Sołectwo Marcjanów – sołectwo rezygnuje z zadania kultywowanie tradycji poprzez 

przygotowanie potraw regionalnych – 2000 zł, zmniejsza zadanie dotyczące zakupu 

lamp solarnych w kwocie 4396 zł, zmniejsza zadanie zakup artykułów do 

przygotowania posiłku regeneracyjnego w ramach zadania rajd rowerowy, sołectwo 

rezygnuje z zakupu kosiarki spalinowej – 3000 zł oraz z zakupu paliwa w ramach 

zadania bieżącego utrzymania placu – 300 zł, sołectwo przenosi środki na nowe zadania, 

tj. zakup wypażarki do naczyń – 5394 zł oraz zakup maszyny do produkcji waty 

cukrowej – 1250 zł, z pozostałych środków sołectwo zwiększa prace sprzętu oraz zakup 

materiałów w ramach bieżącego utrzymania dróg; 

5) Sołectwo Będziechów – sołectwo wprowadza nowe zadanie dotyczące bieżących 

kosztów utrzymania placu – 300 zł oraz zadanie podniesienia paneli ogrodzenia – 800 

zł, sołectwo zmniejszenia zadanie w ramach kultywowania tradycji regiony – 50 zł, 

sołectwo rezygnuje z zadania wycinki krzaków na poboczu dróg gminnych – 1810 zł, 

sołectwo środki w całości przeznacza na utrzymanie gotowości bojowej OSP w ramach 

zakupu wyposażenia; 

6) Sołectwo Skarżyn – sołectwo rezygnuje z zadania remontu świetlicy wiejskiej – 7230 

zł, zmniejsza zadanie remontu ośrodka rekreacyjnego - 969 zł, środki w całości 

przeznacza na remont garażu w jednostce OSP – usługa – 8255 zł,  

7) Sołectwo Stanisława – sołectwo dokonuje przeniesień miedzy zaplanowanymi już 

zadaniami – kwota 3037,40 zł zostaje przeniesiona na zadanie zakupu materiału                          

w ramach bieżącego utrzymania dróg;  

8) Sołectwo Marianów – Kolonia – sołectwo przenosi środki w ramach zaplanowanych 

już zadań, sołectwo zmniejsza zadanie, tj. bieżące utrzymanie dróg – zakup materiałów 

i praca sprzętu, rezygnuje z zadania zakup paliwa i żyłki do kosy spalinowej - 200 zł, 
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sołectwo zmniejsza zadanie organizacji festynu „Wakacje z funduszem”, zmniejsza 

zadanie budowy ogniska na placu rekreacyjno - sportowym, i środki w całości 

przeznacza na  zakup i montaż lampy solarnej – 1700 zł, następuje tutaj zwiększenie 

zadania do kwoty 8200 zł; 

9) Sołectwo Młodzianów – sołectwo wprowadza nowe zadanie zakupu w ramach 

bieżącego utrzymania świetlicy wiejskiej – 210 zł, w ramach zadania zakątku 

rekreacyjno – wypoczynkowego następuje zmniejszenie o kwotę 6950 zł, a środki 

przeznacza na bieżące utrzymanie dróg – zakup materiałów i praca sprzętu,  

10) Sołectwo Leśnictwo – sołectwo wprowadza nowe zadanie – bieżące koszty utrzymania 

placu w ramach pokrycia kosztów energii – 500 zł, środki przenosi z zadania bieżącego 

utrzymania dróg – zakup materiałów. 

    

Przewodniczący P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag.  

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023. Odbyło się głosowanie 

jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023;  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak 
, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , 
Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz 
Tyrakowski , Paweł Urbanek 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXIX/453/2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

gminy na rok 2023. 

 

b) zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2023-2030; 

Skarbnik Gminy E. Balcerzak poinformowała, że zmiany WPF były również omawiane na 

wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy Kawęczyn i dotyczą dwóch zadań planowanych 

do realizacji z udziałem środków z Programu Inwestycji Strategicznych: Polski Ład. 

Poinformowała, że jesteśmy po otwarciu przetargu na zadanie modernizacji oczyszczalni 

ścieków, które będzie realizowane zarówno w roku 2023, jak i 2024, dlatego zostaje ono ujęte 

w WPF. Drugie zadanie dotyczy rozbudowy i wyposażenia przedszkola gminnego 

„Kasztanowe Ludki” w Kowalach Pańskich, którego realizację planuje się nawet do roku 2025  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 
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Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na 

lata 2023-2030. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2023-
2030;  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak 
, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , 
Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz 
Tyrakowski , Paweł Urbanek 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXIX/454/2023 w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2023-2030. 

 

c) zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Turek o uznanie za ochronne lasów 

położonych w granicach administracyjnych gminy Kawęczyn; 

Podinspektor Paulina Tyczyno przedstawiała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Turek o uznanie za ochronne lasów 

położonych w granicach administracyjnych gminy Kawęczyn. Odbyło się głosowanie jawne, 

imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Turek o uznanie za ochronne lasów położonych 
w granicach administracyjnych gminy Kawęczyn; 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak 
, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , 
Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz 
Tyrakowski , Paweł Urbanek  
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Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXIX/455/2023 w sprawie zaopiniowania wniosku 

Nadleśnictwa Turek o uznanie za ochronne lasów położonych w granicach 

administracyjnych gminy Kawęczyn. 

 

d) wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  przejęcie  umową użyczenia pomieszczeń 

znajdujących się w budynku stanowiącego własność Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Milejowie; 

Inspektor H. Ambroziak – Juszczak przedstawiła projekt uchwały.  

 
Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  przejęcie  umową użyczenia 

pomieszczeń znajdujących się w budynku stanowiącego własność Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Milejowie. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie umową użyczenia pomieszczeń 
znajdujących się w budynku stanowiącego własność Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Milejowie; 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak 
, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , 
Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz 
Tyrakowski , Paweł Urbanek  
 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXIX/456/2023 w sprawie wyrażenia  zgody  na  

nieodpłatne  przejęcie  umową użyczenia pomieszczeń znajdujących się w budynku 

stanowiącego własność Ochotniczej Straży Pożarnej w Milejowie. 

 

e) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia na tymczasowe udostępnianie szamba 

znajdującego się na nieruchomości zabudowanej oznaczonej numerem geodezyjnym 

114 w miejscowości Tokary Pierwsze; 

Inspektor B. Andrzejewska przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia na tymczasowe udostępnianie 
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szamba znajdującego się na nieruchomości zabudowanej oznaczonej numerem geodezyjnym 

114 w miejscowości Tokary Pierwsze. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia na tymczasowe udostępnianie szamba 
znajdującego się na nieruchomości zabudowanej oznaczonej numerem geodezyjnym 
114 w miejscowości Tokary Pierwsze; 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak 
, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , 
Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz 
Tyrakowski , Paweł Urbanek 
 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXIX/457/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia na tymczasowe udostępnianie szamba znajdującego się na nieruchomości 

zabudowanej oznaczonej numerem geodezyjnym 114 w miejscowości Tokary Pierwsze. 

 

f) zgłoszenia sołectwa Leśnictwo do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”; 

Inspektor B. Andrzejewska przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zgłoszenia sołectwa Leśnictwo do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 

2020+”. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 
zgłoszenia sołectwa Leśnictwo do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”;  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak 
, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , 
Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz 
Tyrakowski , Paweł Urbanek 
 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXIX/458/2023 w sprawie zgłoszenia sołectwa 

Leśnictwo do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”. 
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g) przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Kawęczyn na 

lata 2024-2030; 

Inspektor B. Andrzejewska przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji dla 

Gminy Kawęczyn na lata 2024-2030. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 
Głosowano w sprawie: 
przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Kawęczyn 
na lata 2024-2030; 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak 
, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , 
Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz 
Tyrakowski , Paweł Urbanek  
 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXIX/459/2023 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Kawęczyn na lata 2024-

2030. 

 

h) przyjęcia stanowiska Rady Gminy Kawęczyn dotyczącego reparacji, odszkodowań i 

zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz 

późniejszej okupacji; 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Przypomniał, że projekt uchwały był już kilkukrotnie omawiany. Następnie zapytał, czy ktoś 

ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Gminy Kawęczyn dotyczącego reparacji, 

odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści 

Niemiec oraz późniejszej okupacji. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia stanowiska Rady Gminy Kawęczyn dotyczącego reparacji, odszkodowań i 
zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz 
późniejszej okupacji; 
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Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak 
, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , 
Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz 
Tyrakowski , Paweł Urbanek 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXIX/460/2023 w sprawie przyjęcia stanowiska Rady 

Gminy Kawęczyn dotyczącego reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, 

jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji. 

 

i) zmiany uchwały nr XXVI/122/2009 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 27 lutego 2009 r. w 

sprawie regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznania 

nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz 

wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku 

pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw; 

Kierownik Centrum Usług Wspólnych Jolanta Krucka przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler przypomniał, że uchwała była omawiana na wspólnym 

posiedzeniu komisji Rady Gminy Kawęczyn. Następnie zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/122/2009 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 27 

lutego 2009 r. w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 

przyznania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za 

warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia 

wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały nr XXVI/122/2009 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 27 lutego 2009 r. w 
sprawie regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 
przyznania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za 
warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia 
wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za 
godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw;  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak 
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, Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , 
Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz 
Tyrakowski , Paweł Urbanek 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXIX/461/2023 w sprawie zmiany uchwały nr 

XXVI/122/2009 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 27 lutego 2009 r. w sprawie regulaminu 

określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznania nauczycielom 

dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz 

wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia wynikających ze 

stosunku pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 

 

Ad. 7. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

Jan Nowak - Wójt Gminy Kawęczyn przedstawił sprawozdanie z działalności za okres 

międzysesyjny. 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ponadto Wójt Gminy zapytał, czy do obecnych dotarła ulotka, którą trzyma w ręku. Następnie 

poinformował, że gmina nie ma z tym nic wspólnego. Podkreślił, że na ulotce nie ma 

wskazanego nawet adresu firmy. Wskazał, że tematem są ekodopłaty i fundusze regionalne. 

Nadmienił, że zdarza się, że ktoś mówi, iż gmina wie i popiera przedmiotowe działania, ale w 

tym przypadku tak nie jest. Ponadto powiedział, że każdy, kto chce podjąć współpracę w tych 

sprawach, robi to na własną odpowiedzialność. Następnie Wójt Gminy odniósł się do 

wykonania zalecenia Sanepidu Turkowskiego, co do wiat przystankowych. Poinformował, że 

zgłosiła się jedna firma, która zażyczyła sobie 24000,00 złotych, ale po negocjacjach została 

ustalona cena na poziomie 20000,00 zł, ale doszła do odnowienia jedna wiata przystankowa, 

która w międzyczasie została zniszczyć. Dodał, że termin wykonania zaleceń powinien zostać 

dochowany, a zadanie będzie realizowała firma Pana Henryka Czai z Krzymowa. Ponadto 

powiedział, że pomagamy jednej rodzinie, której został naprawiony dach za kwotę 15.000,00 

zł. Wskazał, że należałoby jeszcze naprawić podłogę i wyremontować wnętrze budynku, co 

wiąże się z kosztami rzędu ok. 20.000,00 zł, które byłby do zimy wymagane. 

 

Ad. 8. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

Piotr Gebler - Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił sprawozdanie z działalności za okres 

międzysesyjny. 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9. Zapytania i wolne wnioski. 

Głos zabrała dyrektor Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Tokarach Pierwszych pani Ewa 

Wojtczak, która odniosła się do wypowiedzi Wójta Gminy z sesji 30 sierpnia br., która 

dotyczyła zaliczania jej lat pracy w gospodarstwie do stażu pracy. Poinformowała, że od 2016 

do 2022 roku korzystała z prawa, jakiej jej przysługuje w tym zakresie, dlatego składała wnioski 

o zaliczenie jej lat pracy w gospodarstwie do stażu pracy. Wskazała, że gdyby faktycznie nie 

pracował w gospodarstwie rodziców, a później teściów, to nie występowałaby z takimi 

wnioskami.  

 

Głos zabrała Sekretarz Gminy Dorota Bartosik, która powiedział, że jest to prywatna sprawa 

pracownicza pani dyrektor. Zauważyła, czy jest to odpowiednie forum dla omówienia tej 

sprawy, ponieważ nie jest to sprawa publiczna dotycząca pełnienia funkcji dyrektora szkoły.   
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Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że jeżeli pani dyrektor chciała zabrać głos, to 

został on jej udzielony.  

 

Dyrektor E. Wojtczak powiedziała, że ona decyduje o tym, czy jej sprawy prywatne mogą być 

tematem publicznych dyskusji. Ponadto wyjaśniła, że do sądu złożyła wniosek o zaliczenie jej 

do stażu pracy tylko lata pracy w gospodarstwie, co nie oznacza, że zrezygnowała z reszty 

okresu. Wskazała, że celowo rozdzieliła te dwa okresy, dwa gospodarstwa, a na sprawę wybrała 

trudniejszy okres do rozstrzygnięcia, kiedy była młodą matką, studiowała zaocznie, itp. 

Nadmieniła, że istotą procedury sądowej było ustalenie wykładni prawej domownika 

(spełnienie kryterium domownika) oraz ustalenie, czy praca w gospodarstwie była stała, 

systematyczna i czy była głównym źródłem utrzymania. W pismach procesowych cały czas 

było podkreślane, że nie spełniała ona pojęcia domownika ze względu na studia, oraz że praca 

w gospodarstwie nie jest głównym źródłem utrzymania, że względu na pracę zawodową męża. 

Dyrektor E. Wojtczak powiedziała, że sąd w uzasadnieniu przyznał jej rację wskazując, jaką 

wykładnie prawa należy zastosować do pojęcia domownika oraz przyznał, że praca w 

gospodarstwie była głównym źródłem dochodu, z zaznaczeniem, że nie musiała być jedynym 

źródłem dochodu. Podkreśliła, że w żadnym piśmie procesowym nie było mowy o 

jakimkolwiek prawie do przyznania jej racji. Wskazała, że sąd nie zaliczył jej 1 roku i 8 

miesięcy ze względu na ciąże, okresy 3 – miesięczne po urodzeniu dwójki dzieci oraz czas od 

1.10.1989 do zakończenia studiów jako okres dłuższego obciążenia nauką i pisaniem pracy 

magisterskiej. Pozostały okres został oceniony pozytywnie pod kątem dyspozycyjności i 

systematyczności pracy w gospodarstwie. Dodała, że w jej wniosku z dnia 13.04.2017r. 

wskazywała na wyroki m.in. NSA w Warszawie oraz innych wyroków sądów apelacyjnych, 

administracyjnych. Wskazała, że jej argumentacja wniosku pokrywa się z uzasadnieniem sądu 

– str. 21-23. Na ręce Przewodniczącego i Rady Gminy przedłożyła swój wniosek z 13.04.2023r. 

i uzasadnienie wyroku. Następnie odniosła się do słów Wójta Gminy z dnia sesji w dniu 

30.08.2023r., kiedy powiedział, że zaliczone ma dwa lata, więc dlaczego miał jej zaliczyć 8 lat. 

Wyjaśniła, że to nie oznacza, że Wójt wypłaciłby jej 4 razy więcej. W dalszej części 

przedstawiła, jak wyglądałaby sytuacja finansowa związana z zaliczeniem jej lat pracy w 

gospodarstwie do jej wynagrodzenia. Wyjaśniła, że wystąpiła do Sądu Pracy o nagrodę 

jubileuszową za 35 lat określoną na wrzesień 2021, tj. o kwotę 13783,98 zł, obliczoną według 

wynagrodzenia na tamten czas. Sąd po zaliczeniu dwóch lat i dwóch miesięcy ustalił, że 

przysługuje jej ona na dzień 31.05.2023 r. Wskazała, że w dniu 5.09.2023 r. otrzymała 

zasądzoną kwotę oraz odsetki w wysokości 448,73 zł, co daje razem 14232,71 zł. Następnie 

rozważyła, że gdyby w 2017 roku Pan Wójt zaliczyłby jej cały okres, to miałabym w styczniu 

2018 roku staż pracy wynoszący 35 lat, gdzie otrzymałabym nagrodę jubileuszową równą 

200% wynagrodzenia, tj. około 12000,00 zł, a w styczniu 2023 roku miałaby 40 lat i wtedy 

otrzymałaby nagrodę wynoszącą 250% wynagrodzenia, czyli ok. 17500,00 zł. Więcej nagród 

by już nie otrzymała do końca swojej pracy, do odejścia na emeryturę. Zaznaczyła, że gdyby 

nawet po ostatnim wniosku z dnia 4 marca 2022 roku, Pan Wójt zaliczyłby jej cały 

wnioskowany okres, to dostałabym tylko nagrodę za 40 lat stażu pracy, czyli 250% ( to jest to 

samo ok. 17500,00 zł). Nie przytoczyła dokładnych kwot, ponieważ tutaj potrzebna jest 

kalkulacja szczegółowa wynagrodzenia na ten czas. Natomiast, gdyby miała zaliczone dwa lata 

i dwa miesiące zgodnie z wyrokiem sądu, dostałaby nagrodę jubileuszową za 35 lat, czyli 

200%, tj. ok. 14000,00 złotych. Ponadto poinformowała, że zaliczenie całego okresu, tj. 7 lat i 

9 miesięcy nie spowodowałoby również podniesienia comiesięcznego wynagrodzenia w formie 

dodatku za wysługę, ponieważ w 2017 roku miała już 27 lat stażu pracy, a maksymalny dodatek 

to 20% za 20 lat i więcej. Poprosiła, aby Państwo radni ocenili wszelkie koszty związane z 

prowadzonym postępowaniem (pisanie opinii, pisanie pism procesowych, czas poświęcony na 

zdobywanie dowodów, czas udziały w rozprawach). Wskazała, że wyrok z 13.06.23r. otwiera 



13 

 

jej drogę do dalszych wniosków. Zaznaczyła, że wyrok nie jest jeszcze prawomocny, a w dniu 

1.09.2023r. wniosła apelację o zaliczenie pozostałego okresu, tj. 1 roku i 8 miesięcy. Ponadto 

powiedziała, że jest gotowa przedłożyć Radzie Gminy całą dokumentację związaną z tą sprawą 

do rzetelnej oceny. Dodała, że kilkakrotnie powtarzane przez pana Wójta słowa, że zapłacił za 

dwa lata dwa miesiące, a nie 8, dla osób nieznających prawa i sprawy wskazuje, że chciała 4 

razy więcej pieniędzy, z czym się nie zgadza. Podkreśliła, że istotą sprawy jest interpretacja i 

przestrzeganie prawa, a nie pieniądze.   

 

W trakcie wystąpienia pani dyrektor Ewy Wojtczak salę posiedzeń bezpowrotnie opuściły 

radne Beata Goślińska i Bożena Kolenda.  

 

Ze względu na problemy techniczne – brak wizji, przerwano na kilka minut posiedzenie Rady 

Gminy.  

 

Po wznowieniu obrad głos zabrała Sekretarz Gminy Dorota Bartosi, która przedstawiła kilka 

informacji związanych z nadchodzącymi wyborami. Poinformowała, że zmieniło się prawo 

wyborcze, gdzie najważniejszą zmianą jest Centralny Rejestr Wyborców, co oznacza, że nie 

ma obowiązku dopisywania się do poszczególnych list wyborczych w poszczególnych 

obwodach, wystarczy zaświadczenie, które zawsze obowiązywało. Podkreśliła, że między 

gminami nie trzeba uzgadniać aktualnego spisu wyborców, który może być zmieniony w 

zależności od miejsca zameldowania. Wskazując na nowości w kodeksie wyborczym, 

powiedziała, że taką zmianą jest bezpłatny gminny przewóz pasażerski, który jesteśmy 

zobowiązaniu zorganizować. Sekretarz Gminy wskazała, że zobowiązani jesteśmy do 

utworzenia dwóch takich kursów: jeden w godzinach przedpołudniowych, a drugi w godzinach 

popołudniowych. Wyjaśniła, że jeden rodzaj takiego transportu dotyczy osób 

niepełnosprawnych oraz osób, które w dniu wyborów ukończyły 60 lat. Zainteresowane osoby 

na kilka dni prze wyborami powinny złożyć stosowny wniosek do gminy. Informacja o drugim 

kursie będzie odpowiednio wcześniej podana do publicznej wiadomości. Następnie 

poinformowała, że mamy dodatkowy obwód w Środowiskowym Domu Samopomocy w 

Młodzianowie, który zyska miano obwodowej komisji nr 5. Dodała, że nastąpiła również 

zmiana w zakresie mężów zaufania, którzy muszą być obecni min. 5 h w lokalu wyborczym 

przy przebiegu ustalania wyników głosowania do momentu podpisania protokołu głosowania. 

Wskazała, że przewodniczący obwodowych komisji będą prowadzili ewidencję czasu 

obecności mężów stanu w poszczególnych obwodowych komisjach.  

 

Radny T. Tyrakowski zapytał, czy transportu nie można zastąpić upoważnieniem.  

 

Sekretarz Gminy D. Bartosik odpowiedziała, że są takie możliwości w postaci pełnomocnictwa, 

głosowania korespondencyjnego, które należy odpowiednio wcześniej zgłosić.   

 

Sekretarz Gminy D. Bartosik odniosła się do wypowiedzi pani dyrektor E. Wojtczak, mówiąc, 

że najistotniejsze jest to, co powiedziała ona na końcu, czyli to, że wyrok jest nieprawomocny. 

Dodała, że ferowanie wyroków w trakcie trwania procesu jest nielegalne. Poprosiła o 

powściągliwość w formułowaniu wniosków, póki nie ma ostatecznego wyroku. Nadmieniła, że 

pani dyrektor chciała uzyskać nagrodę od września 2021, a sąd uznał, że taka nagroda należy 

się od 31 maja 2023 roku, dlatego sprawa sądowa była potrzebna. Ponadto powiedziała, że pani 

dyrektor powołuje się na wyroki sądów administracyjnych, mimo, że sprawa toczy się przed 

sądem apelacyjnym, powszechnym (cywilnym).  
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Dyrektor E. Wojtczak powiedział, że nie kłamała, mówiąc, że sąd zaliczył jej 2 lata i 2 miesiące, 

i ustalił nagrodę na 31.05.2022 r. Podkreśliła, że dopiero po zakończeniu sprawy będzie można 

ocenić, czy była ona potrzebna. Wskazała, że nie można ferować wyroków, ponieważ sprawa 

jest w toku, ale pan Wójt na sesji w dniu 30.08.2023r. ustosunkował się też do konkretnego 

wyroku.  

 

Radna K. Brzychcy opuściła bezpowrotnie salę posiedzeń.  

 

Głos chciał zabrać Wójt Gminy J. Nowak, ale Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że 

chciałby zamknąć ten temat, ponieważ skupiamy się nad problemem pani Ewy Wojtczak, który 

jest ważny, ale to nie jest najważniejszy problem, który zaistniał w pewnym momencie. 

Podkreślił, że dobrze, że pani dyrektor miała odwagę pewne rzeczy powiedzieć. W związku z 

tym, że sprawa jest w toku poprosił o zakończenie tego tematu.  

 

Dyrektor E. Wojtczak powiedziała, że toczy się postępowanie cywilne, ale sąd na stronie 22 

usadowienia odniósł się do interpretacji prawa, z którego należy skorzystać w oparciu o wyroki 

sądów administracyjnych. Dodała, że sąd prowadził sprawę cywilną, a uznał wykładnie sądu 

administracyjnego. Wskazała, że sądy powszechnie nie odnoszą się do spraw pojęcia 

domownika, dlatego należy wyjaśnić to na kanwie procesu administracyjnego.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że tego tematu nikt by dalej nie ruszał, gdyby pan 

Wójt sam go nie poruszył. Podkreślił, że dlatego trzeba było tą sprawę wyjaśnić. Ponadto 

powiedział, że ma pewne podsumowanie wydarzeń z poprzedniej sesji oraz dzisiejszego 

wystąpienia. Nadmienił, że jako grupa radnych, którzy wstrzymali się od udzielenia wotum 

zaufania wójtowi gminy na sesji absolutoryjnej są zaniepokojeni tym, że do pana Wójta nie 

dotarła główna przesłanka z wydarzeń sesji absolutoryjnej, gdzie zasadniczym powodem 

wstrzyma się od głosu 11 radnych, nie było jak to pan Wójt określił na sesji 30 sierpnia sprawa 

pani Ewy Wojtczak. Podkreślił, że powodem było nagromadzenie wielu innych spraw, ale nie 

zamierza już do tych spraw wracać. Jedną z nich był brak czasu na spotkania z grupą radnych, 

z którymi startował w wyborach. Zauważył, że od 3 lat nie było żadnych spotkań dla grupy 

radnych z TS-u, gdzie można było niektóre sprawy sobie wyjaśnić, a kilka nie miałoby nawet 

miejsca. Powracając do sprawy pani Ewy Wojtczak powiedział, że manipulując faktami, które 

nazwane zostały wtedy przez pana Wójta druzgocącymi dla rady, chciał wywrzeć poczucie 

winnych w radnych, którzy wstrzymali się od głosu mówiąc, że zostali oni wprowadzeni w 

błąd. Zdaniem Przewodniczącego Rady, Wójt uznał ich za niezdolnych do tworzenia i 

wyrażania własnych poglądów. Podkreślił, że każdy ma własny rozum i wolną wolę. Następnie 

odniósł się do tego, że każdy wie, jak wyglądało rolnictwo w tamtych czasach (lata 80-te, 90-

te) oraz wiadomo, jak wyglądała rola kobiety i matki w tym okresie. Stwierdził, że pani 

mecenas, która reprezentowała pan Wójta w sądzie nie ma kompetencji, ponieważ nie wie, jak 

to wyglądało na wsi. Podkreślił, że takie podchodzeni do tego zakresu spraw jest krzywdzące 

dla kobiet.  

 

Sekretarz Gminy D. Bartosik powiedziała, że każdą sprawę należy zbadać indywidualnie.  

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że znamy efekt sprawy, gdzie sąd zaliczył 2 lata, a Urząd 

Gminy stał na stanowisko, że nie należy się praktycznie nic. Odniósł się do tego, że dobrze 

wiem, że młodzież kiedyś i dziś pracowała długo wcześniej niż przed ukończeniem 16 roku 

życia. Odniósł się do przypadku swoich synów, czy też innych mieszkańców gminy, którzy 

pracują będą jeszcze dziećmi. Odniósł się do roli kobiet w tamtym okresie oraz warunków 

życia, jakie wtedy były. Następnie odniósł się do wypowiedzi pana Wójta z poprzedniej sesji, 
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gdzie zostały udzielone odpowiedzi na pytania z sesji absolutoryjnej oraz z komisji 29 sierpnia, 

gdzie pewne odpowiedzi z sesji absolutoryjnej zostały sprostowane, zmienione, co wywołało 

chaos. Ponadto odnosząc się do protokołu, powiedział, że niekoniecznie zawierają one 

wszystkie informację, ponieważ protokół z kilkugodzinnego posiedzenia można odczytać w 

dużo krótszym czasie. Dodał, że chciał wyjaśnić, że w wystąpieniu na sesji absolutoryjnej jak 

mówił – zacytował swoją wypowiedź: „jak przyjmowano i żegnano na sesji pana 

Naglewskiego, który oczywiście wniósł swój wkład na rzecz gminy, tak jak pozostali 

pracownicy, którzy pracowali tu kilka czy kilkanaście lat, których również było można w ten 

sposób uhonorować”, wynikało, że uważa, że pan Naglewski również wniósł swój wkład na 

rzecz gminy. Dodał, iż nie może zgodzić się z wypowiedzią Wójta z sesji z dnia 30.08.2023r., 

że zaraz po przyjściu pana Naglewskiego od razy był efekt w postaci wniosku OSOP Skarżyn, 

gdyż materiał potrzebny do sporządzenia przedmiotowego wniosku pochodził od jego osoby.  

Odniósł się również do propozycji Pana Wójta na sesji w dniu 30.08.2023r., gdzie była mowa 

o wykorzystaniu logicznego myślenia radnego Pawła Urbanka. Jego zdaniem propozycja ta 

była niestosowna i nie na miejscu. Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że jak pan Wójt 

chce wykorzystać wiedze radnych, to może to zrobić w ramach ich pracy w Radzie Gminie. 

Wskazał, że nie we wszystkim  radni mają rację, ale w wielu sprawach można ich posłuchać.  

Podkreślił, że zachowanie Wójta względem radnego P. Urbanka świadczy o tym, jak pan Wójt 

postrzega radnych, szczególnie tych, którzy próbują zająć swoje stanowisko. Podsumowując 

powiedział, że to co dzisiaj powiedział, nie musiało mieć miejsca, gdyby pan Wójt wyciągnął 

kilka wniosków i dokonał refleksji z wydarzeń sesji absolutoryjnej. Podkreślił, że cała ta 

sytuacja wymaga niepotrzebnych emocji, dlatego po tym wszystkim co wybrzmiało, chciałby 

prosić wszystkich radnych o zajęcie swojego stanowiska w sprawie wotum zaufania. Radni 

kolejno odnieśli się do prośby Przewodniczącego Rady Gminy: 

Wiceprzewodniczący S. Kasprzak – podtrzymał swoje stanowisko; 

Radny R. Jaśkiewicz – podtrzymał swoje stanowisko; 

Radny A. Jaworski – podtrzymał swoje stanowisko; 

Radny Ł. Mila – powiedział, że z całym szacunkiem dla zasług pana Wójta, ale dzisiaj byłby 

przeciwko wotum zaufania; 

Radny P. Urbanek – powiedział, że w związku z ostatnimi wydarzeniami i słowami, które 

zostały wypowiedziałem w kierunku jego osoby, byłby przeciwko wotum zaufania; 

Radny A. Kwinciak – powiedział, że od sesji absolutoryjnej nic się nie zmieniło, nie ma żadnej 

poprawy, dlatego byłby przeciwko wotum zaufania; 

Radny K. Rygas – podtrzymał swoje stanowisko; 

Radny T. Tyrakowski – podtrzymał swoje stanowisko; 

Radny J. Iwaniak – powiedział, że zmieniłby swoje stanowisko z „za” na „wstrzymuje się”; 

Radny S. Przyłęcki  – podtrzymał swoje stanowisko; 

Wiceprzewodniczący G. Dzikowski – podtrzymał swoje stanowisko; 

Przewodniczący P. Gebler – powiedział, że byłby przeciwko wotum zaufania.  

Podsumowując powiedział, że chciałby zakończyć ten temat, ponieważ wydaje mu się, ż 

mylimy pewne rzeczy.  

 

Radny K. Rygas chciał potwierdzić, że materiały potrzebne do napisania wniosku przez OSP 

Skarżyn przez pana Pawła zostały dostarczone przez Przewodniczącego P. Geblera.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że Przewodniczący Rady ma do niego milion zarzutów, a on nie 

życzy sobie pouczania, ponieważ za wszystko co robi, odpowiada. Dodał, że Przewodniczący 

udzielał mu różnych rad 29 czerwca i robi to w dniu dzisiejszym. Wskazał, że nie twierdzi, że 

nie ma w tym racji w jakichś pojedynczym procencie, ale to nie jest odpowiednie miejsce do 

tego. Dodał, że to pani E. Wojtczak poinformowała urząd o tym, że sąd uznał jej dwa lata i dwa 
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miejsce, i stąd mamy tą wiedze. Odnosząc się do wniosku jednostki OSP w Skarżynie 

powiedział, że on nie zna szczegółów tej sprawy, ale wiedział, że pan P. Naglewski poświeci 2 

dni na przygotowanie tego wniosku. Przypomniał, że z tego co pamięta to radny K. Rygas 

dziękował panu P. Naglewskiemu za przygotowanie wniosku, ale nie wiedział, kto dostarczył 

dokumenty do jego przygotowania. Stwierdził, że do innych spraw faktycznie może nie warto 

się odnosić. Wskazał, że co może człowiek bez zaufania – prawie nic.  

 

Więcej zapytań i wolnych wniosków nie było.  

 

Ad. 10. Zamknięcie LXIX Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad Piotr Gebler - Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn uznał LXIX Sesję Rady Gminy Kawęczyn za zakończoną i zamknął obrady. 

 

 

                       Protokołowała                                                   Przewodniczył 

 

                Magdalena Krakowiak                                               Piotr Gebler 

 

 


